
Klubbernes Dag 2024
Lørdag d. 1. juni 2024



Dagens program

09:30 Velkomst v. formanden, Henrik Vendelbo

10:00 Sukiru Challenges

10:45 Kort pause

11:00 Fremtidens foreningsliv

12:30 Frokost

13:30 Gode cases fra foreningerne

14:15 Det Kongelige Akademi

15:00 Pause

15:30 Workshop omkring kommende strategi 2026-2029

17:45 Afslutning v. formanden, Henrik Vendelbo

18:30 Middag for de tilmeldte



Velkomst v. Formanden, Henrik Vendelbo

Henrik Vendelbo byder velkommen til Klubbernes Dag 2024

▪ Klubberne er forbundet... Stor mulighed for indflydelse 
- både løbende og konkret i dag

▪ Klubbernes dag - begrebet og hvorfor?

▪ Hvad kan I forvente - og hvad forventer vi?
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Sukiru Challenges
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Nu er den her. Endelig! Se en live 
demonstration af Sukiru Challenges app’en. 
Det er både et let tilgængeligt værktøj til 
træneren og motiverende bordtennissjov og -
træning til spilleren.

Hent appen til din iPhone på App Store i dag. 
Så får du bl.a. rekruttering, fastholdelse, 
inspiration, medaljer og +50 videoer i lommen.

Hør om HVOR du kan bruge Sukiru Challenges. 
Og til HVAD.

Hør også e-sport specialisten fra Danmarks Idrætsforbund fortælle om, hvorfor udgangspunktet i 
Sukiru Challenges appen er unikt, og hvilket potentiale appen har for spiller-involvering, sjovere 
træning, nye målgrupper m.m.

Velkommen til fremtiden!

// Kim Bak Nielsen (Digital markedsføring og konceptudvikling)



Pause

Vi mødes igen kl. 11:00



Fremtidens foreningsliv

Kresten dykker ned i de nyeste tendenser og trends inden for foreningslivet og 
den frivillige sektor, også internationalt. Han vil bl.a. udforske, hvordan digitale 
teknologier, nye sociale bevægelser og ændrede demografiske mønstre 
påvirker foreningernes arbejde. Deltagerne vil få indsigt i, hvordan de kan 
tilpasse deres foreninger for at tiltrække og fastholde frivillige og medlemmer 
samt skabe mere engagerende og inkluderende fællesskaber. Kresten ser 
også på, hvilke strategier der kan sikre bæredygtig vækst og innovation i 
fremtidens foreningsliv.

// Kresten Schulz (Kommunikationsrådgiver)
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Frokost

Vi mødes igen kl. 13:30



Gode cases fra foreningerne

Strategisk arbejde med at få flere medlemmer

Allerød Bordtennisklub har formået at tiltrække og fastholde et stigende antal 
ungdomsmedlemmer – herunder både piger og drenge i forskellige aldersgrupper. Ved at 
tilbyde aldersinddelte hold og fokusere på at tiltrække nybegyndere i en sen alder, har 
klubben formået at skabe et inkluderende og støttende miljø, hvor alle føler sig velkomne og 
motiverede til at deltage. Dette har bidraget til at styrke klubbens position som det foretrukne 
valg for bordtennisentusiaster i lokalsamfundet og har fremhævet deres engagement i at 
fremme sporten på tværs af alle aldersgrupper. 

// Lars Eckeroth , Allerød Bordtennisklub
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Strategisk arbejde for flere ungdomsmedlemmer
Klubbernes dag d. 1. juni 2024



Lidt om Allerød 
Bordtennisklub

• Etableret i 1972

• 183 medlemmer
(26 pct. piger/kvinder)

• Gode halfaciliteter

• Stabil drift og økonomi

• Konkurrence fra andre idrætter 
(fodbold, badminton, håndbold)

• Konkurrence fra andre 
bordtennisklubber i nærområdet
(Hillerød og Virum)



Hvad er vi lykkedes med?
Medlemsudvikling 2014-2023
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Hvad er vi lykkedes med?
Ungdomsudvikling 2014-2023

Plads til alle
21 piger (28 pct.)
10 para (14 pct.) 
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Ungdomsudvikling på 10 år

Dengang (2014)
• 25 ungdomsmedlemmer
• 1 træningshold for ungdom tre 

dage om ugen
• Få trænere (3)
• Mindre haltid til ungdom og 

senior
• De dygtigste skifter til Hillerød

Nu
• 73 ungdomsmedlemmer 

(heraf 21 piger)
• 5 træningshold for ungdom
• 14 ungdomstrænere, heraf 4 

kvindelige trænere
• 2-3 trænere pr. træningspas
• Haltiden er vundet tilbage og 

forøget
• Vi fastholder spillere og vinder 

medaljer ved DM



Hvad har vi gjort?
Start: 

• Inddragelse af forældre i træningen (og etablering af trænerteam)

• Særligt fokus på at løfte piger og de nyeste fra start

• Fokus på inklusion og fællesskab – mindre fokus på konkurrence og resultater

• Undgå tidlig selektion og favorisering

Senere:

• Rekruttering: SFO-besøg (3-6 pr. sæson), artikler i lokal avis, åbent hus

• Prioritering af sociale aktiviteter (weekendlejre, fællesspisning, jul- og 
sommerafslutning)

• Gradvis udvidelse af træningshold (aldersinddelte hold)
U10, U12-pige (11 piger), U14 og U21 (med 20 deltagere mellem 15 og 21 år) 

• Uddannelse af og ”mesterlære” for unge trænere

Nu:

• Overvejelser om niveauinddelt træning ved siden af den aldersinddelte træning





Overvejelser
ved vores vej

• Et langt sejt træk – ingen genveje

• Svært at rekruttere trænere udefra

• Men de bedste trænere er dine egne

• Store krav til trænerne 
(behov for differentieret træning)

• Brug ressourcer på trænere frem for spillere

• Brug flere ressourcer på de mange (og nye) i stedet for på de få

• Send de bedste godt afsted, hvis de stikker af

• Talenttræning, når det hænger sammen (økonomisk)

• Og når det gør det: Hvordan får vi plads og hvordan udtager vi?



Tak for ordet

Lars Eckeroth
e-mail: larseckeroth@gmail.com
Tlf. 25596690

mailto:larseckeroth@gmail.com


Gode cases fra foreningerne

Holbækmodellen – Opsøgende feltarbejde i klubberne

Holbæk Bordtennis Klub har haft stor succes med at arbejde målrettet med at rekruttere og 
integrere deres 60+ medlemmer. Det gælder ikke alene til at spille. Det gælder også i det 
frivillige arbejde og bestyrelsesarbejdet i klubben.

// Lis Hævdholm, Holbæk Bordtennis Klub
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Hvad gør en bordtennisklub, hvis man mangler ledere?

➢ Ser sig rundt i medlemskredsen

▪ Hvis man er så heldig at have nogle Bat 60’ere er, så gælder det om at få disse aktiveret. 
Prøv at spørge dem, hvad de tidligere har lavet? Spørg om de ikke vil give en hjælpende hånd.

▪ Der er garanteret mange, der har en fortid, der stadig kan bruges.

▪ Det kan være en revisor, der synes at er bordtennisregnskab er det letteste i verden. Det kan være en 
skoleleder, der mangler nogle at lede. Det kan være en it-nørd, der gerne vil lave en hjemmeside og holde 
den opdateret. Det kan være en jurist, der gennemgår vedtægter og aftaler.

▪ Desuden er der rigtig mange tidligere bordtennisspillere, der nu er kommet i gang igen og synes det kan 
være fedt at være holdleder eller træner.

▪ I bordtennisklubben er der også mange praktiske opgaver, der skal løses. En tømrer giver sig i kast med at 
bygge bandevogne. Vupti, så har vi verdens flotteste bandevogn, der passer til dørenes størrelse og er 
bundsolide. Eller nogle fine pokalskabe, eller reoler til at sætte tasker og tøj i, så det ikke vælter rundt på 
spillepladsen.

▪ Smeden og mekanikeren er suveræne til at samle de nye borde, som vi køber med jævne mellemrum.
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Holbækmodellen



Økonomi

▪ Mange snakker om, at man mangler penge til alle de ting, man 
gerne vil gøre.

▪ Prøv at undersøge, om ikke der er nogle aktiviteter, hvor man kan 
melde ind med frivillig arbejdskraft.
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Holbækmodellen

▪ I Holbæk Sportsby har vi hvert år mindst to store begivenheder, Bierfest i april måned og firmajulefrokost
i december. Begge steder var det overladt til foreningerne at stå for arrangementerne, og 
bordtennisklubben stillede hver gang med 40-50 personer, der stod for garderobe, opbygning, vagter 
m.v. Overskuddet fra arrangementerne blev delt efter det antal frivillige timer hver forening havde lagt i 
det, og vi fik i 2023 kr. 191.000 til klubkassen. Ved Bierfesten i april 2024, forventer vores kasserer et 
beløb på mindst kr. 100.000, når regnskabet er gjort endeligt op (det er vores kasserer, der står for alt 
regnskab).
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Holbækmodellen

Belønning →Det er vigtigt

▪ Ikke belønning i kroner og øre →Men husk at sige ‘TAK’, give et klap på skulderen og rose. 
Det kan være ved alle samlinger, hvor man fortæller, hvad der nu er gjort. Det kan være ros 
på hjemmesiden og på Facebook.

▪ Der er heller ingen, der siger ‘Nej tak’ til et krus øl 
efter at arbejdet er udført. 



Gode cases fra foreningerne

Fra stagnation til vækst

Fra 2014 til 2019 havde Lejre Bordtennis ingen udvikling. 

Så blev verden ramt af Covid-19 og siden da har Lejre Bordtennis gennemgået en 
bemærkelsesværdig forvandling. Klubben er vokset fra ca. 20 senior medlemmer med et 
budget på 30.000 kr. til 70 medlemmer fordelt på unge, seniorer og 60+, og et budget på 
70.000 kr.
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formænd, der genopbyggede ungdomsafdelingen 
og styrkede 60+ segmentet gennem tæt 
samarbejde og intern støtte. Forbedret 
kommunikation og koordineret holdstyring har 
været centrale elementer.

// Mads Richard Møller, Lejre Bordtennis



2014
• Antal medlemmer: ca. 20. Alle 

seniorer.
• Budget: ca. 25.000.

2019
• Antal medlemmer: ca. 20. Alle 

seniorer.
• Budget: ca. 25.000.

2024
• Antal medlemmer: ca. 70. 
• 1/3 unge. 1/3 seniorer. 1/3 60+. 

• Budget: ca. 70.000.

Lejre Bordtennis

Helt kort



Lejre Bordtennis

Revitalisering 2019 - 2024

• U: Ny formand tog initiativ til genoplivning 
af ungdomafdeling. To personers team + 
solid intern opbakning. To på trænerkursus. 
Tæt og godt samarbejde med Roskilde m.fl. 
– bl.a. ifm. begynder- og ungdomsstævner.

• 60+: Tidligere formand tog initiativ. To 
personers team.

• S-t: Koordineret holdstyring og reserve-
puslespil. “Ingen over klubben”. “Ugens 
fidus”

• Styrket intern kommunikation: Fysisk, 
ugemails, Facebook, Messenger.

• S-m: Vi arbejde på sagen…

60+

U

S-t S-m



• Side i fælles Lejre-folder til skoler

• Plakat til ophæng: A2

• One size fits all!

Lejre Bordtennis

Seneste tiltag



NU For 1 år siden

Lejre Bordtennis

www.lejrebordtennis.dk



Lejre Bordtennis

Læringer og gode råd

• Vigtig med balance, samspil og 
kontinuitet inden for alle fire områder.

• Find gode tomands-team. Og hav plan 
klar for efterfølger(e). 

• Prioriter intern kommunikation og 
koordinering.

• Ræk ud og samarbejd med andre –
inden for bordtennis og med andre 
lokale aktører.

• Bak op om store, fælles 
bordtennisevents – som fx LM i Vejen.

60+

U
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Lejre Bordtennis

Udfordringer

• Svært at få gode haltider – til træning og 
ungdomskampe / stævner

• Vanskelig turneringskabale
• Skift til 4-mandshold fra serie 3 -> 2 er kritisk

• Behov for mere fleksible reserveregler

• Svært at finde gode (senior)trænere

• Generelt behov for inspiration og gode 
eksempler inden for alle fire områder.
• Fx samtidig træning af unge på forskellig 

niveau og alder. 

• Tiltrække flere piger / kvinder

60+

U
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Gode cases fra foreningerne

Bordtennisskolen

Bordtennisskolen hos Amager BTK er et introduktionshold designet til at give børn deres 
første møde med bordtennis inden de starter på begynderholdet. På holdet fokuseres der på 
motorik og en legende tilgang til bordtennis blandt andet via Sukiru Challenges og masser af 
andet sjov med bordtennis samt få lette tekniske øvelser. Holdet ledes af tre faste trænere, 
herunder ungdomsspillere spillere med gode pædagogiske evner.

// Pernille Hvass, Amager BTK
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Ny visuel identitet –Bordtennis Danmark
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En proces med omtanke

Hvis vi skal lykkedes med at skabe synlighed for sporten og skabe positiv opmærksomhed, er 
det vigtigt at alle let kan afkode os som afsender og dermed vores logo. Som en del af den 
proces, har Bordtennis Danmark indgået et stærkt samarbejde med Det Kongelige 
Akademiet i København, hvor 22 studerende har arbejdet intensiv med Bordtennis Danmark i 
faget visuelt design. Udvalgte studerende vil præsentere deres kreative bud på en ny visuel 
identitet for Bordtennis Danmark – herunder både redesign af vores logo og vores 
hjemmeside. 

// Det Kongelige Akademi 



Pause

Vi mødes igen kl. 15:30



Workshop: Strategiproces 2026 - 2029

Workshoppen omhandler den kommende strategi for perioden 2026-2029 med fokus på, 
hvad klubberne ønsker af Bordtennis Danmark og hvad der samlet set er behov for at 
sætte ind på. Bordtennis Danmark vil først gennemgå status for den nuværende strategi 
(2022-2025), hvorefter deltagerne skal ud til fire debatzoner og drøfte, hvad der drømmes 
for sporten i fremtiden. 

// Puk Kirkeskov Hvistendal (Direktør)
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Workshop: Strategiproces 2026 - 2029

Danmarks idrætsforbund har påbegyndt deres egen strategiproces med udgangspunkt i 
8 temaer, som er i proces med at blive konkretiseret.

Denne øvelse hænger sammen med Bordtennis Danmarks strategiproces.

De temaer DIF arbejder med:

▪ Frivillighed 

▪ Børn

▪ Unge

▪ Talenter 

▪ Digital udvikling

▪ Samarbejde på tværs

▪ Idrætten tager ansvar

▪ Voksne

▪ Udøvere udenfor foreningerne
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Workshop: Strategiproces 2026 - 2029
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Workshop: Strategiproces 2026 - 2029
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Klubbernes dag 
1. Juni 2024

▪ Fremtidens foreningsliv 

▪ Gode cases fra klubber 

▪ Hvordan sælger vi sporten?

▪ SWOT 

▪ Ny strategi 2026-2029

Proces inden præsentation 
august 2024

▪ Præsentation og input 
på vækstteamsmøder 
(Online og/el. Fysisk)

▪ Strategiseminar med 
ledergruppe og 
bestyrelse (1 dag): 
endelige overskrifter 
på kategorier

Præsentation for DIF 
8. september 2024

▪ Fysisk møde

▪ Møde med bestyrelse, 
ledergruppe og DIF 
repræsentanter (politisk og 
adm.)

▪ Præsentation af ramme 
indsatser for næste 
strategiperiode

Endelig strategi 
besluttes

Ledergruppe godkender
Bestyrelse godkender
Årsmødet godkender

Juni:
Administrativ bearbejdning af 
materiale fra Klubbernes dag

August: 
Administrativ bearbejdning af 

materiale efter opsamling. 
Skal munde ud i foreløbige overkategorier, 

som skal præsenteres for DIF 8. sep.

August: 
Administrativ bearbejdning af 

Materialet efter møde med DIF.



Workshop: Strategiproces 2026 - 2029

▪ Debatzone 1: SWOT-analyse for Bordtennis Danmark
// Martin Christensen (Næstformand) | Pernille Knudsen (BTDK Administration)

▪ Debatzone 2: Drøftelse af fokusområder i Bordtennis Danmarks strategi 2026-2029
// Henrik Vendelbo (Formand) | Dan Jakobsen & Emma Madsen (BTDK Administration)

▪ Debatzone 3: Drøftelse af turneringsstrukturen
// Christian Fredensborg Jakobsen (Bestyrelsesmedlem) | Claus Arnsbæk (BTDK Administration)

▪ Debatzone 4: Refleksionsspørgsmål - ”Hvordan sælger vi sporten?”
Kresten Schulz (Kommunikationsrådgiver) | Rune Risgaard (BTDK Administration)
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Afslutning v. Formanden, Henrik Vendelbo

Henrik Vendelbo afslutter Klubbernes Dag 2024

!Vi ses til Årsmødet i morgen kl. 09:00!



Middag
Middagen for de tilmeldte kl. 18:30

K L .

1 8 : 3 0
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